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ФИЗИКА ЭЛЕМЕНТАРНЫХ ЧАСТИЦ И АТОМНОГО ЯДРА. ТЕОРИЯ

CHARGED PION VORTICES
IN ROTATING SYSTEMS
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Possibilities for formation of the charged pion field vortices in a rotating empty vessel (in
vacuum) and in the rotating pion gas with a dynamically fixed particle number at zero temperature
are studied within the λ|φ|4 model. It is shown that in the former case at a rapid rotation a
supervortex of a charged pion field can be formed. Important role played by the electric field is
demonstrated. Field configurations in the presence and absence of the pion self-interaction are
found. Conditions for formation of the vortex lattice at the rotation of the charged pion gas at zero
temperature are studied. Observational effects are discussed.

В рамках модели λ|φ|4 исследованы возможности формирования вихрей поля заряженных
пионов во вращающемся пустом сосуде (в вакууме) и во вращающемся пионном газе с динами-
чески фиксированным числом частиц при нулевой температуре. Показано, что в первом случае
при быстром вращении может образоваться супервихрь заряженного пионного поля. Проде-
монстрирована важная роль электрического поля. Найдены конфигурации поля при наличии
и отсутствии пионного самодействия. Изучены условия образования вихревой решетки при
вращении заряженного пионного газа при нулевой температуре. Обсуждаются наблюдательные
эффекты.
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